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Forældrebestyrelses møde i Dagtilbud Højvangen 

Mødedata 

Mødedato D. 6. september 2023. 

Mødetidspunkt kl. 17:00-19:00 

Mødested Regnbuen 

Deltagere 
Carina Dyreborg Prip, Anne Mølgaard Juul, Henrietta Skov Andersen, Lone Alstrup Toft, Louise 
Hove Krog, Mads Frisk Sørensen, Tasja Jeanette Nielsen, Ulla og Pauline 

Afbud Mette Skovby Jensen 

Referent/ 
Mødeleder/ordstyrer: 

Referent, Camilla Bagger 
Ordstyrer, Gitte Ibsen 

Dagsorden 

  

Punkt Dagsorden Beskrivelse af punkter: 
 

Referat og ansvarlige: 

    

 
 

Godkendelse af referat og 

dagsorden 

 Godkendt  

1.  Nyt fra ledelsen • Minimumsnormering i 
2024 

• Branding af Dagtilbud 
Højvangen 

• Sommerferiepasning 

• Evaluering af tidspunkt for 
afholdelse af bestyrelsen 

 
 

Minimumsnormering i 2024 
Vi kører den gamle ordning indtil 
1/1-24. Fra 1/1-24 flytter børnene i 
børnehave når de er 3,1 år. Der er 
nogle børn som ligger midt i 
mellem. Det er dem som rykker i 
børnehave fra oktober-december 
2024. De skal betale 
vuggestuestaks igen i foråret 2024 
– vi skal til gengæld sende 
normeringen med.  
Det er meget positivt at børnene 
begynder når de er 3,1 år i 2024. 
Udover det, skruer vi op for 
normeringen i 2024, da vi skal leve 
op til minimumsnormeringen.  
 
Hvorfor beholder de ikke 
børnene i vuggestuen indtil 
2024? 
Fordi det koster 1,3 millioner 
kroner mere samt at så sætter vi 
en prop i indtag i vuggestuen. 
Derfor er ovenstående model 
valgt.  
 
Branding af dagtilbud 
Højvangen 
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Vi har haft fat i nogle 
universitetsstuderende som vil 
kunne hjælpe os med at brande 
dagtilbud højvangen.  
Gitte Ibsen har i den forbindelse 
snakket med Frederik 
Gammelgaard, som siger vi skal 
snakke med vores 
kommunikationsafdeling i 
Skanderborg kommunen, da det 
ligger i gråzone.  
 
Tasja foreslår at forældrerådet kan 
kigge stillingsopslagene igennem, 
da blandt andet hun sidder med 
den slags til dagligt.  
 
Sommerferiepasning 
Det går den rigtige vej ift. at dem 
som er tilmeldt rent faktisk 
kommer. I sommerferiepasningen 
kunne vi se en klar forbedring ift. 
tidligere år.  
 
Evaluering af tidspunkt for 
bestyrelsesmøderne 
4 som melder ind at det er et 
dårligt tidspunkt fordi det går 
udover børnene. 
1 udtrykker at det er ligegyldigt.  
 
Det er besluttet at det næste møde 
er fra 19-21.  

2. 4
. 

Evaluering af foredrag ”Madro” 
 
 
 

 ¨”Det er en super god måde at 
præsentere maden for børnene 
på” 
 
”Jeg har læst bogen, og det er 
nogle super gode principper” 
 
”Noget der kan være nyt for 
dagpersonerne er at det er meget 
forskelligt hvordan man har set på 
hvornår man spiser hvad. Nu 
forholder vi os til at vores kost 
eneansvarlige er uddannet i at 
servere noget som er godt for 
børnene – derfor giver det mening 
at børnene selv bestemmer 
hvordan og i hvilken rækkefølge 
de spiser”  
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”Det har skabt i børnehusene at 
børnene spiser mere og at de får 
mere medansvar ift. hvad og 
hvornår de spiser det.” 
 
”Det er også en super god ide at 
man fjerne benævelser som fx ”du 
er også kræsen” du er også en 
som altid spiser dobbelt osv.” 
 
”Det er godt at der ikke er noget 
som er godt og noget som er 
forbudt” 
 
Det var et godt arrangement. Vi 
var ca. 200 til foredraget. Det er 
attraktivt at få et nyt foredrag igen. 
Bestyrelsen tænker over til næste 
gang hvem der kunne være 
relevant.  

3.   TEMA - kost   Se vedhæftet: 

• Slides fra Madro 

• Sundhedsstyrelsen 

• Fødselsdage 

Ledelsen laver et udgangspunkt til 
en retningslinje som tages op i 
bestyrelsen næste gang.  
 
Dagligdagen 
I det daglige skal vi leve op til 
vejledninger vi får fra 
sundhedsstyrelsen.  
 
Ift. hvornår vi skal servere mad 
som indeholder sukker fx kage, 
æbleskiver eller lignende. Kan 
serveres når det er 
traditionsbundet.  
 
Når vi servere sukkerholdig mad 
kan vi i stedet for at tale maden 
op, tale om hvorfor vi netop får 
den pågældende fødevarer – hvor 
stammer en fastelavnsbolle fra?  
 
Det beskrives også i 
retningslinjerne hvordan maden 
serveres, børnenes eget ejerskab 
omkring måltidet, selvhjulpenhed 
mm.  
 
Holdning til saftevand 
Børnene får saftevand når det er 
meget varmt ift. at opretholde en 
væskebalance. Det giver mening 
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ift. retningslinjerne at det er 
køkkenpersonalet eller uddannet 
personale som laver tynd 
saftevand. Der er ikke saftevand i 
drikkedunkene, ved meget varme 
dage tilbydes børnene tynd 
saftevand af personalet.  
 
Fødselsdage 
Regnbuen: Går gerne hjem til 
fødselsdag eller holder det i huset. 
1 ting med til fødselsdage.  
 
Fredensgård: Ingen sukkerholdig 
uddeling i vuggestuen, men gerne 
i børnehaven. Storbørnsgruppen 
går til fødselsdage hos børnene, 
de andre holder det i huset.  
 
Skovtroldene: :Ingen sukkerholdig 
uddeling i vuggestuen, men gerne 
i børnehaven. Vi går ikke til 
fødselsdag, men holder det gerne i 
børnehuset.  
 
Elverhøj: Ingen sukkerholdig 
uddeling i vuggestuen, men gerne 
i børnehaven. Vi går gerne til 
fødselsdag hos børnene eller fejre 
det hos Elverhøj.  
 
Kommentarer 
Det kan tage noget af presset af 
weekenderne, hvis man kunne 
holde det i hverdagene.  
 
Børnehusene går eller tager 
bussen til fødselsdag, men ingen 
taxi.  
 
Man inviterer alle eller en naturlig 
inddeling fx alle drenge, alle fra 
årgangen eller lignende.  
 
Der er er noget værdifuldt i at vise 
ens hjem frem. Men det er mere 
lige så fint at holde fødselsdagen i 
huset.  
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Det står ingen steder pt. hvilke 
muligheder der er for at holde 
fødselsdag.  
 
Det er også muligt for forældrene 
at deltage i fejringen på stuen.  
 
Hvad er rammen for hvad man 
må give børnene når de er til 
fødselsdag i hjemmet? 
De skal have en slags rigtig mad. 
(komme eksempler i 
retningslinjen) 
Ingen slikposer.  
 
 
Rammerne for hvornår børnene 
må dele ud 

- Fødselsdage  
- Når man slutter i 

vuggestuen  
- Andre tidspunkter? 

4.  Evt.  
 

Førskole Førskole 
Carina har fået af vide at det er 
sløjfet.  
Ledelsen har intet hørt endnu, 
andet at det vil være forholdsvist 
omkostningsfuld at etablere 
førskole.  
 
Fra næste år (sommeren 
2024/2025) har ingen af 
børnehusene storbørnsgrupper.  

 
 
 

Ibsen sender Årshjulet ud til alle igen! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


